
 بسم الله الرحمن الرحیم 

ن وصلی الله علی محمد و آله الطاهرین   الحمد لله رب العالمی 

اللهم صل علی محمد و آل محمد و اهدنا لما اختلف فیه من الحق باذنک انک تهدی من تشاء الی صراط  

 مستقیم 

 کل ساعة ولیا و 
ن
الساعة و ف  هذه 

ن
آبائه ف الحسن صلواتک علیه و علی  بن  الحجة  لولیک  اللهم کن 

 حافظا و قائدا و ناصرا و دلیلا و عینا حتی تسکنه ارضک طوعا و تمتعه فیها طویلا

 

ن و آخرت و اهل ایمان قرار دهد به برکت   ن اهل تقوا و یقی  خداوند بزرگ همه ما را از صالحان پاکان متقی 

 صلوات بر محمد و آل محمد 

شما باشم   خدای بزرگ را شاکرم توفیقی داد بار دیگر ولو کوتاه محضن

ت زهرا هست مساله ای را عرض کنم .   به فکرم رسید قبل از صحبت اصلی که راجع به حضن

 

 نماز؛ خط قرمز الهی و ناموس خداوند  •

خواهران گرامی، برادران : نماز ناموس خداست میدانید یک انسان اگر نسبت به هر چه بی تفاوت باشد 

نسبت به ناموس بی تفاوت نیست ممکن است نسبت به مالش حتی جانش یا آبرویش گذشت کند و 

 نمی گذرد اما اگر پای ناموس بیاید نمی گذرد .... 

در آن روایت که بسیار معروف است مرحوم شیخ حر عاملی در کتابش آورده است که اگر نماز قبول 

 شود سایر اعمال مشکل ندارد اما اگر نماز قبول نشود، سایر اعمال هم مشکل پیدا میکند . 

این معنایش این است که نماز ناموس خداست خداوند نماز را برای خودش برگزیده و انتخاب کرده 

وع می شود :الذین یقیمون الصلاة و با نماز در سوره کوثر : فصل لربک وانحر به  است .   قرآن با نماز شر

سد .   اتمام می 

نماز را باید قدر بدانیم این نمازهابی که من و شما می خوانیم بسیار گران  قدر است هم قدر نمازهایتان  

که نمازگزارید. چرا می گویند بعد نماز سجده شکر کنید؟ یکی از دلائل آن ،  را بدانید هم قدر خودتان را  

 این می تواند باشد که خدایا شکر که به من توفیق دادی که این عمل بزرگ را انجام دهم. 

 من را قابل دانستی من را لایق دانستی که من بیایم نماز و جماعت و نماز را با جماعت بخوانم . 

انسان غصه می خورد که چرا برخن مردم نماز را اهمیت نمیدهند یا نمی خوانند من  و شما رسالتی داریم 

با زبان آرام و نرم آن ها را به نماز دعوت کنیم مخصوصا اگر من و شما اهل نمازیم دخیی و پسرمان نماز 

ن حال دروغ هم می گوید؛ یا فلان مسئول    را در وجودمان ببینند. گاهی انسان نماز می خواند اما در عی 



 ندارد می آید و اهل نماز هم هست می آید و کار را خراب می کند این با ذهن جوان چه ها  
ی
که شایستکی

 که نمی کند! 

این ها همه ش نماز شکسته می شود در  یا خدای ناکرده دروغ می گوید یا وعده می دهد عمل نمی کند .  

 حالی که به نماز ربطی ندارد.  

ن طور است .    نماز پاک است نفیس است ، نماز گرامی است نمازگزار هم انشاالله همی 

.....این دعا اساس و  این که من دعا میکنم خدایا ما را از نمازگزاران قرار بده بسیار دعای مهمی است

 بنیان بسیاری از دعاهاست . 

انشاالله که خداوند توفیق نماز خواندن و تبلیغ نماز را به ما عطافرماید یک نماز خواندن است و دیگری 

 تبلیغ نماز است . 

انشاالله که خداوند خودش دل جوانهای ما را به نماز متمایل و علاقمند کند برای استجابت دعا متوسل  

 می شویم به ذکر صلوات بر محمد و آل محمد . 

 

 فاطمه زهرا؛ الگوبی از اسلام برای انسان  •

ه شب من فاطمه زهرا سلام الله علیها ؛ الگوی زن معاصر و بلکه مرد یا انسان معاصر هست  سموضوع  

 د راین ارتباط من امشب برخن ا زمطالب را می گویم و دوشتی را که در پیش داریم .  

صدا و سیما پخش می شد من در آن جا توضیح دادم که چطور می شود    4من در برنامه ای که از شبکه  

یک زن مربوط به هزار  و چهار صد و چهل سال قبل یا به شمسی هزار و چهارصد سال قبل چطور می  

 شود و چطور می تواند الگوی جوان زن و مرد امروز باشد. 

 جوانها دارند که پیامیی 
چون وقتی گفته می شود که پیامیی الگو هست برای انسان ؛ این شبهه را برخن

مربوط به آن موقع هست هزار  و چهارصد سال قبل یا فاطمه زهرا یا امام علی این ها چطور می توانند 

 برای امروز ما الگو باشند؟ 

اولا ببینید همه ما خواسته یا ناخواسته الگو داریم به نظر من کسی نمی تواند بگوید من الگو ندارم 

انسان معمولا یک نفر را هدف قرا رمیدهد  ودنبال او می رود شما نگاه کنید برخن از شهرها که مثلا  

 دارند خیلی ها از جوانها  دانشمندان نامی د ارند نه در حوزه فقط در دانشگاه حتی د ربازار افراد موفقی 

سید تو که درس می خوابن می خواهی چه  یا نوجوانها به آن ها نگاه میکنند حتی از یک دانش آموز بیر

 کاره شوی؟ می گوید می خواهم مثل فلابن شوم. 

ش برخن از بزرگان هست در علم و حتی اقتصاد به این دلیل  ن  از شهرها و مناطق خی 
این که می بینید برخن

نفر   یک  خانواده  یک  در  مثلا  اگر  د.  الگو می گی  ناخودآگاه  ولو  نسل گذشته  از  نسل جوان  است که 

مبتلا به اعتیاد  بدرخشد می بینید بقیه هم سعی می کنند به او نزدیک شوند برعکس اگر بزرگ خانواده



 اش را شایت می دهد شود،  
ی
مبتلا به فحشا شود مبتلا به منکرات شود مثل سیب پوسیده که پوسیدگ

 اش ،  
ی
الگو دارد. گاهی وقتها شوهر خوب می شود  این جا این طور می شود چون انسان همیشه در زندگ

 الگو برای همسر و برعکس . 

اگر شوهر خیانت کند و لطمه زند ممکن است زن هم الگو برداری کند من و شما هم الگو داریم یا باید  

 رسول الله اسوة حسنة
ن
؛ مردم نه فقط مسلمانان  بگویم باید الگو داشته باشیم . قرآن می فرماید: و لکم ف

 انسان ها ...د ررسول خدا برای شما الگو هست. ای تمام که 

 شما می توانید پیامیی را الگو قراردهید . 

هر که صدا را می شنوند از زنان و مردان و جوان و غی  جوان باید همه الگو داشته باشند و فاطمه زهرا  

 می تواند الگوی همه باشد .  

 الگو فاطمه زهرا یا امام صادق یا امام علی علیهم السلام 

 سوالی که هست این که آیا یک انسان می تواند کهنه نشود؟ 

ین پارچه را هم که داشته باشید مدبی که استفاده کنید کهنه می شود.    شما بهیی

آیا یک انسان می تواند کهنه و تکراری نباشد می تواند الگو باشد یا انسان هم تکراری می شود و خسته 

 کننده می شود؟

این سوال که برخن در فضاهای مجازی مطرح می کنند که مگر می شود الگو مربوط به هزار و چهار صد  

 سال قبل باشد و الگوی انسان امروز باشد؟  

 جواب این است: خورشید چند سالش هست؟ 

 ما که تخصص نداریم هر چه می گویند باید قبول کنیم هر روز خورشید را می بینیم یا  نه ؟ 

 ایا خورشید تکراری می شود ؟  

 آیا خورشید خسته کننده می شود؟

 خورشید زیباست! چقدر 

خورشید خانم هر روز هم ما آن ر امی بینیم و هر روز هم انسان خوشش می آید . خورشید البته پی  می  

ن است که   شود و برخن دانشمندان هم می گویند خورشید پی  می شود . شاید قیامت به خاطر همی 

ین پارک را دو بار یا سه بار بروید دیگر نمی خواهید برو  ین غذا خورشید تمام می شود شما بهیی ید یا بهیی

را که انسان بخورد باز باید برای این که زده نشود، فاصله ای باشد یا ماه را می بینید آیا تکراری و خسته  

 شما دوهزار بار که می بینید و دفعه دوهزار و یکم که می بینید آیا فرق دارد؟کننده می شود؟

 خدای متعال برخن از موجودات را جوری آفریده که تکراری نباشد و مال یک زمان نباشد .  

 و الشمس و ضحیها و القمر اذا تلیها ؛ قسم به خورشید و قسم به ماه 



ن خورشید است اما یک مصداقش شمس وجود مقدس   امام میفرماید این خورشید یک مصداقش همی 

 نتی مکرم اسلام است. 

ن ماه اسمان است اما یک مصداقش هم وجود   و القمر اذا تلیها ؛ می فرماید این ماه یک مصداقش همی 

 مقدس امام علی علیه السلام است .  

ن شمس و پیامیی    من گاهی فکر می کردم که چه ارتباطی است بی 

ن ماه با امام علی .....   بی 

ن طور    خورشید تکراری نیست مال یک مکان و زمان هم نیست پیامیی و امام علی هم همی 

ن طور این ها تکراری  ن طور است و امام علی هم همینطور امام صادق و  امام رضا هم همی  ماه هم همی 

ی است که اسی  زمان و مکان است ما چقدر پادشاه  ن  مربوط به چی 
ی
نمی شوند و کهنه نمی شوند کهنکی

بیت مشمول داریم چند انسان داریم که خان  وخانزاده بودند اما همه مشمول مرور زمان شدند اهل  

مروز زمان نمی شوند چون این ها رفتار و کردار شان مال یک زمان خاص نبوده است فاطمه زهرا ممکن  

است یک لباس خاصی می پوشیدند یا امام علی ممکن است یک لباس خاصی می پوشیدند امام صادق 

 ون بیاییم  می فرمایند جد ما امام علی لباسی می پوشیدند که اگر ما بپوشیم نمی توانیم بی  

 یا مثلا خوراک خاصی بوده منظور سلوک و روش است 

یعت مطهر است   منظور عمل به دستورا ت شر

 اگر ما می گوییم فاطمه الگوی زن معاصر است به اعتبار رفتار ایشان است. 

ما اهل بیتمان این گونه اند اگر سلوک و رفتارشان را درست استفاده کنیم برای همیشه می توانیم از  

 سلوک و رفتار آن ها الگو برداری کنیم . 

به هر حال منظور این است که ما کار به جزئیات مثلا لباس یا نوع خوراک افراد نداریم مهم این است 

که سلوک ورفتار شخص را مد نظر قرار دهیم ببینیم آیا ما میتوانیم الگو برداری کنیم یا نه ؟ و آیا آنها  

 می توانند الگوی ما باشند؟ 

ممکن است در دوران معاصر هم زنان و مردان موفقی باشند اما می خواهم بگویم که الگوهای اصیل و 

 بنیادین همان چهارده معصوم اند .  

 

 ذکر مصیبت   •

 انسان از هر چه بگذرد از جانش یا از مالش اما از ناموسش نمی گذرد 

....اگر یک نفر باخیی شود که همسرش را من و شما اگر برادرمان را کسی بزند شاید خیلی اذیت نشویم  

ن در و دیوار قرار داده است   زده اند یک نانجیتی سیلی به صورت همسرش  زده است و یا همسرش را بی 



من گریه ام هم برای فاطمه زهرا نیست گریه ام برای قلب امام زمان است این ایام که می آید امام زمان  

 به یاد مصائتی می افتد 
ن می گذرد وقتی چه بر قلب او می گذرد تا ظهور کند ........چه برقلب این نازنی 

 ؟! که بر قلب مادرش فاطمه گذشت

 این جمله را باید بارها تکرار کنید 

 اللهم العن اول ظالم ظلم حق محمد و آل محمد 

 و  آخر تابع له علی ذلک  

این شبها اگر گریه کردید می دانید شیعیان سوریه ستن شیعه مخصوصا این روزها شیعیان منطقه حلب 

ی .   پنهان شده اند تقیه می کنند از دست این جنایتکاران تکفی 

کسی کاری از دستش بر نیاید باید حداقل دعا کند یا مسلمان فلسطیتن یا شیعیان لبنان برای همه اینها  

 باید این روزها و شبها برای آن ها دعا کنیم  

یت بر میدارد خدایا شر همه  خدایا شر کفار و صهیونیسم وهرکس قدمی علیه مذهب علیه اسلام و بسرر

 این ها را به خودشان بازگردان و دعاهابی که می شود به هدف اجابت برسان . 

 


